
Zápisnica 
zo zasadnutia Akademickej obce EÚ SAV, v.v.i., 

ktoré sa uskutočnilo  
 

v stredu 31. marca 2025 o 10.00 hod. 
 

 
Program zasadnutia: 
 
1. Úvod 
2. Diskusia k zmene štruktúry oddelení 
3. Rôzne 

 
1. Úvod 
Podpredseda Vedeckej rady EÚ SAV, v.v.i. (ďalej VR EÚ SAV, v.v.i.) Ing. Tomáš Jeck, 
PhD. otvoril zasadnutie Akademickej obce EÚ SAV, v.v.i. (ďalej AO EÚ SAV v.v.i.), ktoré 
bolo hybridné a privítal zúčastnených.  

2. Diskusia k zmene štruktúry oddelení 
V tomto bode riaditeľ EÚ SAV objasnil svoje dôvody na zlúčenie 1. a 2. oddelenia, ktoré sú 
rozpísané v Návrhu zmeny organizačnej štruktúry EÚ SAV, návrh obsahuje aj argumenty 
proti zlúčeniu, ktoré padli na diskusiách, sú rozpísané v nasledujúcich bodoch: 
- Bod 1: EÚ SAV neplatí špecialistov na Čínu, Indiu a pod., témam sa venujú pracovníci 

1. oddelenia, ďalej väčšina bodov za publikačnú činnosť v bodovom hodnotení pracov-
níkov získajú pracovníci z kapitoly v monografii oddelenia svetovej ekonomiky, medzi-
národný panel vydal odporúčanie pre EÚ SAV, že nemá význam robiť nie medzinárodné 
viditeľný výskum svetovej ekonomiky 

- Bod 2: Relevantnosť svetového vývoja pre konkrétne slovenské odvetvia – po zlúčení 
oddelení by to chcel posilniť 

- Bod 3: nikto iný na Slovensku to nerobí – tento argument je podľa riaditeľa nerelevantný 
- Bod 4: problémom nie je zameranie, ale personálne poddimenzovanie. 
Dôvody riaditeľa na zlúčenie sú nasledovné: 

a) EÚ SAV má odporúčanie Medzinárodného panelu, ktorý hovorí, že nemá zmysel robiť 
nie medzinárodne viditeľný výskum svetovej ekonomiky, riaditeľ spojením dvoch odde-
lení chce docieliť bližšie prepojenie aktivít zamestnancov týchto oddelení 

b) v súlade so Stratégiou EÚ SAV by mal EÚ SAV aplikovať kvalitnejšie kritériá napr. ak 
existuje aktivita, ktorá v priebehu štyroch rokov nie je medzinárodne viditeľná, tak nemá 
význam v tom pokračovať, ďalší problém je malý počet publikácií v SCOPUSe za posled-
ných 4 rokov, málo citovaných prác 1. oddelenia, ďalej slabý výber publikácií do VERu 
zhoršuje prístup organizácie k financiám 
c) dlhodobá nízka a tematicky obmedzená publikačná a projektová činnosť 1.odd. - je málo 
projektov v 1.odd.,  okrem VEGA projektov nie sú žiadne ďalšie projekty, ani APVV, okrem 
dvoch pracovníkov v 1. odd. ostatní nie sú ani priemerní v publikovaní a pracovnici 1. odd. 
využívajú svetovú ekonomiku pre ľahké získavanie bodov v hodnotení pracovníkov 



d) ďalším dôvodom zlúčenia je postupné znižovanie počtu zamestnancov oboch oddelení, 
pričom ťažko sa prijímajú zamestnanci do oboch oddelení, v posledných rokoch noví pracov-
níci majú na výber, kam chcú byť zaradení a oni si nevybrali 1. a 2. odd. (okrem posledného 
výberového konania, kde sa hľadal pracovník do 1. odd.) 
e) nová organizačná štruktúra mala mať novú vnútornú logiku, podľa čoho sa navrhujú 3 od-
delenia:  
- Oddelenie hospodárskej politiky Slovenska – mali by sa venovať monografiám s väčším 

autorským kolektívom 
- Oddelenie makro-finančného výskumu – viac by mali zastrešovať články v časopisoch, 

budú robiť medzinárodne viditeľný výskum 
- Oddelenie ekonomického modelovania a empirickej ekonómie –vyvíjajú, aktualizujú mo-

dely, dáta 
Riaditeľ odpovedal aj na organizačné otázky:  
- pri zlúčení dvoch oddelení sa premenujú aj názvy zvyšných oddelení 
- nedôjde k plošnému rozviazaniu pracovného pomeru 
- ak Správna rada schváli spojenie dvoch oddelení, vznikne komisia, ktorá v spolupráci 

s Vedeckou radou bude posudzovať výskumné zameranie pracovníkov z pohľadu tema-
tického zamerania a kvality výstupov, ak komisia odporúča rozviazanie pracovného po-
meru, bude to maximálne v 1-2 prípadoch, ale momentálne nie je potrebné rozviazať pra-
covný pomer so žiadnym z pracovníkov. 

Minulý týždeň bolo doručené riaditeľovi stanovisko Dozornej rady, v ktorom Dozorná rada 
neodporúča spojenie dvoch oddelení, ale riaditeľ vysvetlil, že nezávisle od stanoviska má 
riaditeľ postupovať podľa svojho váženia, totiž podľa zákona Dozorná rada sa k takýmto ve-
ciam iba vyjadruje, nie schvaľuje. 
Členovia AO EÚ SAV reagovali na riaditeľove argumenty: 
- B. Hošoff položil otázku, či komisia bude posudzovať pracovníkov 1. a 2. oddelenia, ale-

bo aj ostatných pracovníkov, vyjadril svoje obavy k neférovým výberovým konaniam no-
vých pracovníkov,  

- M. Širaňová vysvetlila proces a fázy výberových konaní, podľa nej aj T. Miklošoviča 
výberové konania boli otvorené a zverejnené, 

- diskutovalo sa aj o ohlasoch, výstupoch v 1. oddelení (V. Hvozdíková)  
- podľa M. Lábaja je rozumný mať menej oddelení na základe menšieho počtu pracovníkov 

na ústave a podľa neho by to malo viac pozitív ako negatív,  
- viacerí navrhli meniť riaditeľom navrhnutý názov Oddelenia hospodárskej politiky Slo-

venska,  
- diskutovalo sa aj o pravidlách bodovania pracovníkov (F. Ostrihoň, V. Páleník) – mohli 

by sa brať do úvahy všetky aktivity, bolo by treba rozšíriť databázu aktivít, mali by sa 
meniť váhy výstupov 

- podľa T. Domonkosa metodické začlenenie je správnejšie ako tematické 
- riešila sa otázka rušenia výskumných tém (A. Ondrovič) 
VR EÚ SAV v.v.i. bude hlasovať per rollam o stanovisku k zlučovaniu dvoch oddelení. 

3. Rôzne 

V tomto bode neboli diskutované žiadne témy. 
 



Podpredseda VR EÚ SAV v.v.i. poďakoval prítomným za aktívu účasť a ukončil zasadnutie 
AO EÚ SAV v.v.i. 

 

Dňa: 31. 03. 2025 
 

                                                               Ing. Karol Frank, PhD.  
predseda Vedeckej rady EÚ SAV, v.v.i. 

 
 
 
 
 
 


